
國立政治大學應用物理所研究生學位論文撰寫規定 

 

1. 圖的敘述位於圖的下方且置中，表的敘述位於表的上方且置中。 

2. 編排順序：封面、簽名頁（初稿免附）、授權書（初稿免附）、謝

辭（可略，初稿免附）、英文摘要、中文摘要、目錄、正文、附錄、

參考文獻。 

3. 封面與簽名頁的日期皆使用正楷，勿使用阿拉伯數字 

4. 參考文獻僅列內文有提及的部分 

5. 字體：內文部分為  12pt，中文為標楷體，英文為 Times New 

Roman，行距為 1.5 倍行高 

6. 書皮顏色：共十色，十年循環，依序為紅（99 學年度）、橙、黃、

綠、藍、靛、紫、灰、黑、棕 

7.論文的封面和封底加入校徽的浮水印 

 
 
 
 
 
 
 

 



Master Thesis Format for the Graduate Institute 

of Applied Physics at NCCU  

 

1. The figure caption should be placed right below the figure and the 
description of each table should be placed on the top of the table. 

2. The sequence of the thesis: Cover page, Signature or Approval Page 
(not required for the first draft), Authorization page (not required 
for the first draft), Acknowledgements, Chinese Abstract, English 
Abstract, Table of Contents, Text, Appendix, References 

3. The date on cover page and signature page should be in regular 
Chinese script, do not use Arabic numerals. 

4. Only references cited in the text should be listed. 

5. Font: Font size for text is 12pt, Chinese typeface is sign regular 
script and English typeface is Times New Roman, Use one and half 
line of space. 

6. Color of the cover page: there are ten colors —ten years for a circle. 

The order of colors is red (the first semester of 2010 academic year), 
orange, yellow, green, blue, indigo, purple and gray, black, brown. 

7. The watermark of the school badge should be printed on the cover 
page and the back page of the master thesis.  

 

 



（封面範例） 

國立政治大學理學院應用物理研究所 

碩士論文 

Graduate Institute of Applied Physics, College of Science 

National Chengchi University 

Master Thesis 

 

 

（中文題目） 

（英文題目） 

 

（中文姓名） 

（英文姓名） 

 

指導教授：。。。（中文姓名） 

  Advisor：。。。（英文姓名） 

 

中華民國一○○年六月 

June, 2011 

（標楷體 18 號字） 

（標楷體、Times 
New Roman18 號字） 

（標楷體、Times 
New Roman16 號字） 



（書背範例） 
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(封底範例) 

 


